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Vorbasse Skole Skolebestyrelsesmøde Møde 

3 
Ugedag: Mandag  Dato: 4.12.2023 Fra 18.00 Til 21.30 

Mødested: Personalerummet 

Deltagere: Charlotte Fyhn Milland, Frederik Lynge Vognsen, Linda Askjær Madsen, Michelle Holm 

Lorentsen, Susanne Østbjerg Kargo, Søren Skøtt, Tanja Bønlykke Staun, Annemette Hansen, Gitte Poder, 

elevrepræsentanter og Torben Precht Jensen 

Evt. andre deltagere: 

Evt. fraværende: Søren Skøtt 

Referent: Torben Precht Jensen 

De grå felter er mødereferat. 

 

Dagsorden 
 

Indgået post:  

 

1. Godkendelse af dagsorden 

 Godkendt 

2. Nyt fra formand/næstformand 

Til orientering 

 - 

3. Nyt fra elevrådet 

Til orientering 

 • Thea er valgt som næstformand i stedet for elev, som har trukket sig. 

• Elevrådet har været i gang med at lave årshjul for elevrådets arbejde 

• Elevrådet har drøftet, hvordan eleverne fra indskolingen kan inddrages i elevrådsarbejdet. 

Det bliver der lavet aftaler om efter jul.  

4.  Nyt fra skolen 

Til orientering 

 • Personaleinfo.  

Orientering om ansættelser pr. 1. januar. Jakob Bøggild tiltræder som ny viceskoleleder, 

Thomas Toftebjerg og Thomas Rønsberg tiltræder som lærere i udskolingen.  

I perioden indtil ny viceskoleleder tiltræder varetager Gitte Poder opgaver ifm. 

vikardækning.  

Camilla Petersen er fra starten af december tilbage efter barselsorlov.  

1. december er Ryan GhaZal ansat i praktik i indskoling og SFO. Praktikperioden er fra 

1.12.20223 – 31.5.2023. 

• En tidligere elev, 6. årgang og en af skolens udskolingslærere har medvirket i 

filmoptagelse om Playful Learning. Vi glæder os til at se resultatet. 

5. Opfølgning på temamøde med Børne- og familieudvalget 

Der har været afholdt temamøde med emnet: ”Om at huske det betydningsfulde i en digital 

verden”. 

Med udgangspunkt i oplæg, drøftelser og materialer fra mødet tages emnet op i bestyrelsen mhp. 

på at drøfte, hvordan vi kan bruge dette input i vores arbejde med at lave hensigtsmæssige 

principper for brugen af digitale medier. 

Bilag 4 Forandringsteori – Hverdagsliv i digital balance 

Bilag 5 Brug af skærm 

Bilag 6 Sundhedsstyrelsens anbefalinger om skærmbrug 

Til orientering og drøftelse 

 Skolebestyrelsen er meget optaget af emnet og deltagerne i temamødet synes, at de fik nyttig viden 

om, hvorfor der er vigtigt at have fokus på, hvordan vi afhjælper de uhensigtsmæssige virkninger 

af at leve i en digitaliseret verden.  
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I skolesammenhæng er vi optaget af, hvordan vi gennem undervisning kan klæde børn og unge 

bedst muligt på, men der er behov for både i skole og hjem at være opmærksomme på, hvordan vi 

får tilrettelagt en hverdag for børnene med variation i aktiviteter, som medvirker til at styrke de 

sociale fællesskaber.  For meget skærmtid stjæler tid fra andre vigtige livsområder. 

Bestyrelsen har drøftet, hvad vi som skole kan gøre for at understøtte en sund udvikling på dette 

område. 

Fra politisk hold er der formuleret en vision om børn, unge og familiers hverdag i digital balance 

– Børn og unge har sunde digitale vaner og får den søvn, som de behøver for at trives, lære og 

udvikle sig.  

Et af målene er, at der udarbejdes lokale principper for digitale medier i dagtilbud og skoler i 

samarbejde med elevråd og forældrebestyrelser. Den del vil vi arbejde videre med i 

skolebestyrelsen sammen med andre tiltag, som kan medvirke til at understøtte visionen. 

Samtidig vil vi løbende have fokus på at formidle råd og vejledning til elever og forældre om 

emnet – som for eksempel Sundhedsstyrelsens anbefalinger om skærmbrug: Anbefalinger om 

skærmbrug 

6.  Opfølgning på arbejdet med meddelelsesbogen 

Som led i skolebestyrelsens tilsyn med og opfølgning på principper er det besluttet at sætte fokus 

på arbejdet med meddelelsesbogen.  

Er vi lykkedes ift. de opstillede mål? Afsæt i ressourcesyn, styrke dialogen mellem elev, lærer og 

forældre, skabe fælles forståelse for udviklingspotentiale og behov, få fokuspunkter. 

Hvilke erfaringer er der fra elevernes, forældrenes og lærernes perspektiver? 

Link: Principper for meddelelsesbog 

Til orientering og drøftelse 

 Der er nu høstet erfaringer med at bruge meddelelsesbogen. Det er oplevelsen at vi er lykkedes ift. 

ressourcesyn. Ligeledes at det har medvirket til at styrke dialogen i de tilfælde, hvor processen er 

startet med en elevsamtale med drøftelse af fokuspunkter forud for skole-hjem samtale. Det 

opleves som et meningsfuldt forløb for alle parter.  

Der ændres ikke pt. i principperne. Arbejdet med meddelelsesbogen skal evalueres med lærerne. 

Derefter tages det op igen. Forslag til evt. ændring: Det kan præciseres at opdatering af 

meddelelsesbogen sker efter at der er afholdt skole-hjem samtale 

Der er ønske om at der orienteres om, når meddelelsesbogen er opdateret. 

7.  Landsmøde 2023 

Michelle har i november deltaget i landsmøde arrangeret af Skole og Forældre. 

Tilbagemelding fra mødet om aktuelle temaer for skolebestyrelserne. 

Til orientering 

 Michelle orienterede om aktuelle temaer som har været drøftet på Landsmødet.  

Der var oplæg ved undervisningsminister Mattias Tesfaye.  

Og cafe-dialoger, hvor Michelle deltog i en med titlen Skolebestyrelsens arbejde og tilsyn med 

skolens specialundervisning og en med titlen Forventninger til arbejdet og samarbejdet i 

skolebestyrelsen mellem forældre, elever, medarbejdere og skoleledelse. 

8. Princip om privat kørsel med elever 

Foranlediget af en forældrehenvendelse tages princip for Privat kørsel med elever op som en del af 

tilsynsopgaven i bestyrelsen.  

Link: Princip for privat kørsel med elever 

Til orientering og drøftelse. 

 Princippet er drøftet.  

Samtykke til at ens barn må køre med ansatte og andre forældre indhentes ved indskrivning. Der 

stilles spørgsmål til, om det skal fornyes i løbet af skoleforløbet og hvor tit. Dette undersøges.  

Angående skolens brug af privat kørsel er der enighed om, at det er godt, at forældre kan spørges 

i forbindelse med nogle af turene. I kraft af at der er bevilget midler til åben skole aktiviteter har 

skolen mulighed for at betale for bus i forbindelse med de fleste ture ud af huset.  

God ide at tage muligheden for forældrekørsel op på forældremøde. 

9. Evt. 

 - Forældrevalgt bestyrelsesmedlem spørger ind til antallet af ture og ekskursioner i dette skoleår. 

Det er oplevelsen at der er arrangeret en del ekskursioner og ture i efteråret. Til overvejelse: Skal 

https://www.sst.dk/-/media/Udgivelser/2023/Skaerm/SKAERM_SST_ANBEFALINGER.ashx?sc_lang=da&hash=2732580BC491D3F2CF193021E553779B
https://www.sst.dk/-/media/Udgivelser/2023/Skaerm/SKAERM_SST_ANBEFALINGER.ashx?sc_lang=da&hash=2732580BC491D3F2CF193021E553779B
https://vorbasseskole.aula.dk/sites/vorbasseskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Principper%20for%20meddelsesbog.pdf
https://vorbasseskole.aula.dk/sites/vorbasseskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Princip%20om%20k%C3%B8rsel%20med%20elever.pdf
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julemåneden holdes fri for ture ud af huset, fordi der foregår så meget andet eller skal der højst 

være én tur. Er der tid til at forberede og efterbehandle godt nok? 

- Lærere gør opmærksom på indsamlingen som lige nu er i gang på mellemtrinnet ifm. projekt. 

Der indsamles brugt legetøj. 

 

 

 


